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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős miniszter 

Az interpelláció címe: "Mikor lesz átfogó béremelés a magyar egyetemi világban? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A 21. században az egyetemek olyan tudásközpontok, és olyan formában képzik a tanárokat, hogy
aztán a magyar polgárok minél szélesebb köre legyen felvértezve azokkal a tudáshalmazokkal és
készségekkel, amelyek egy gyarapodó és kiteljesedett élethez szükségesek. A Jobbik-Konzervatívok
ezért hangsúlyozza hosszú ideje, hogy az oktatás és a felsőoktatás kiemelt nemzetstratégiai ágazat,
hiszen  a  21.  században,  a  tudás  és  az  információ  évszázadában  a  magyar  polgárok  egyéni
gyarapodását,  jólétét  és  szabadságát  csak  az  autonóm egyetemeken  megszerzett  és  továbbadott
tudás  biztosíthatja.  Az  egyetemi  oktatók  legalább  közép-európai  színvonalú  bérezése  ugyanúgy
elodázhatatlan  lépés,  mint  a  hallgatói  ösztöndíjak  emelése  és  a  kollégiumi  hálózat  átfogó
fejlesztése, s az, hogy a kínai Fudan Egyetem helyett épüljön meg végre az Egyetemváros!

Egy társadalom fejlettségi szintjének egyik legfontosabb mutatója az értelmiség anyagi és erkölcsi
megbecsültségének  mértéke  és  színvonala.  A pedagógusok  mellett  az  egyetemi  oktatók  világa
mutatja  ebben  a  kérdésben  a  jelenlegi  fideszes  kormány  értékválasztását  és  tudás-  és
értelmiségellenes  politikáját.  Sajnos  a  bérek  európai,  közép-európai,  sőt  még  magyarországi
összehasonlításban is  rendkívül  megalázóak,  miközben általánosságban is  igaz,  hogy a  magyar
felsőoktatást jellemző bérek még közép-európai összehasonlításban sem versenyképesek, amelynek
következtében a felsőoktatási szakemberek utánpótlása és az elvándorlás lassítása egyre nehezebbé
válik. A nem állami egyetemeken végrehajtott béremelések is csak az egyetemi hierarchia tetején,
az egyetemi tanárok viszonylatában eredményeztek elfogadható, ám az európai normáktól még így
is fényévekre elmaradó bérezést.

Ráadásul külön problémát jelent, hogy a pedagógus-béremelések után ismét hatalmas anomáliák
jelentkeztek aközött, hogy sokszor keresnek jelenleg doktori címmel rendelkező egyetemi oktatók



kevesebbet, mint a pályakezdő pedagógusok, valamint az állami és a fideszes alapítványi egyetemi
bérek között is hatalmasak a különbségek. Ahogy azt az ELTE és a Budapesti Műszaki Egyetem
oktatói és dolgozói a napokban ismét nyílt levelükben jelezték, azonnali 50 százalékos béremeléssel
lehetne a kérdést legalábbis részben orvosolni.

Kérdezem tehát  Miniszter  Urat,  hogy mikor  fog  hozzá  a  jelenlegi  fideszes  kormány  ahhoz  az
általános bérfelzárkóztatáshoz a magyar egyetemi világban, amelyet a Jobbik-Konzervatívok hosszú
évekkel ezelőtt a béruniós európai polgári kezdeményezésével már javasolt?

 

Tisztelettel várom érdemi válaszát!
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